

Übersichten Review articles

- S. Schwarz · H. Leweling
Multiple Sklerose und Ernährung 131
Diet and multiple sclerosis
- R. Scheid · H. Voigt
Arterielle Hypertonie und Demenz 143
Arterial hypertension and dementia
- W. Pöllmann · C. Busch · R. Voltz
Lebensqualität bei Multipler Sklerose. Messinstrumente, Bedeutung, Probleme und Perspektiven 154
Quality of life in multiple sclerosis. Measures, relevance, problems, and perspectives

Originalien Original articles

- Ä. Nabhan · F. Ahlhelm · W. Reith · W.-I. Steudel · K. Schwerdtfeger
Funktion des N. facialis nach operativer Therapie des Akustikusneurinoms. Bedeutung des intraoperativen Monitorings 170
Function of the facial nerve after operative treatment of acoustic neurinomas. Influence of intraoperative monitoring
- A. M. Siegel · H. Bertalanffy · J. J. Dichgans · C. E. Elger · H. Hopf · N. Hopf · M. Keidel · A. Kleider · G. Nowak · R. A. Pfeiffer · J. Schramm · S. Spuck · H. Stefan · U. Sure · C. R. Baumann · G. A. Rouleau · D. J. Verlaan · E. Andermann · F. Andermann
Familiäre Kavernome des Zentralnervensystems. Eine klinische und genetische Studie an 15 deutsche Familien 175
Familial cavernous malformations of the central nervous system. A clinical and genetic study of 15 German families
- N. K. Schmidt · J. Hüwel · B. Weisner
Ursachen einer verlängerten Prähospitalphase bei Stroke-Unit-Patienten. Beeinflussbarkeit durch Aufklärungskampagnen? 181
Causes of a prolonged prehospital phase in patients admitted to a stroke unit. Can it be influenced by campaigns to educate the public?
- G. Antoniadis · M. Engelhardt · W. Börm · H.-P. Richter · S. A. Rath
Spinale intramedulläre Tumoren. Wann ist die operative Behandlung angezeigt? 186
Intramedullary tumors. When is surgical treatment indicated?
- R. Weber · E. Busch
Thrombophilien bei Patienten mit ischämischem Schlaganfall. Indikation und Kostenermittlung einer evidenzbasierten Diagnostik und Therapie 193
Thrombophilias in patients suffering ischemic stroke. Indication and calculation of costs for evidence-based diagnostics and treatment

Kasuistiken Case reports

- C. Isenberg · H. L. Kolmann
Neurokutane Angiomatose. Manifestation mit zystischen Raumforderungen 202
Neurocutaneous angiomatosis. Manifestation with cystic tumors
- K. G. Kahl · P. Trillenber · A. Kordon · R. Lencer · C. Klein · J. Hagenah
Therapie der Clozapin-induzierten Hypersalivation mit Botulinum-Toxin B 205
Pharmacological strategies for clozapine-induced hypersalivation: treatment with botulinum toxin B in one patient and review of the literature



Botulinum-Toxin-B-injektion in die Ohrspeicheldrüse eines Patienten mit stark ausgeprägter Hypersalivation. ▶ Seite 205–208



▶ Seite 219–239